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Uchazeči o studium na pražském matfyzu by si měli zopakovat vyjmenovaná slova a psaní velkých písmen. Místo řešení
složitých matematických úloh budou totiž skládat přijímačky z češtiny.
Škola tím chce získat jistotu, že přihlášení studenti chtějí na škole opravdu studovat a nehlásí se jen kvůli tomu, aby
snadněji získali vízum. Matematicko-fyzikální fakulta Univerzity Karlovy jinak letos odborné přijímací zkoušky ruší, a
zavádí právě jen test ze znalostí českého jazyka.
»Zavádíme zkoušku z českého jazyka pro cizince (s výjimkou Slováků, pozn. red.), abychom eliminovali uchazeče, kteří
chtějí touto cestou pouze získat status studenta, například kvůli povolení k pobytu nebo získání víza,« říká děkan fakulty
Zdeněk Němeček.
Obava, že by se na matfyz přihlásili i lidé, kteří vůbec nemají zájem studovat, je přitom vcelku oprávněná. »Víme
o některých případech, kdy jsou studijní pobyty takto zneužívány. Získat povolení k pobytu za účelem studia je totiž
jednodušší,« říká mluvčí cizinecké policie Kateřina Jirgesová.
»Podle našich údajů je mezi držiteli víz za účelem studia zhruba sedm procent těch, kteří vůbec nestudují, ale jen studijní
pobyt zneužívají,« dodává.
Cizinci, kteří česky neumí a přesto by chtěli v České republice navštěvovat vysokou školu, mají na většině škol možnost
studovat v angličtině. Pokud si tuto variantu zvolí, musí ale počítat s vyššími náklady.
»Pokud cizinec studuje v angličtině, musí platit školné. Kdyby někdo chtěl jen získat status studenta, tuto cestu by tak
nejspíš nevolil,« míní děkan Němeček.
Podle něj fakultu k zavedení přijímaček z češtiny pro cizince přivedly zkušenosti jiných škol, například ČVUT.
»Studenti, kteří u nás chtějí studovat, musí mít nově znalosti češtiny nebo slovenštiny na úrovni maturity nebo
ekvivalentní zkoušky,« vysvětluje proděkan Fakulty jaderné a fyzikálně inženýrské ČVUT Michal Beneš. Podle něj by
toto opatření mělo zlepšit úroveň studia cizinců.
Podle děkana Zdeňka Němečka ale matfyz rozhodně není ideální volbou pro ty, kteří jen touží po statutu studenta, a
tím i snadnějším přístupu na území Schengenu.
»Asi by pro takové lidi bylo výhodnější, kdyby si zvolili školu, na které je větší pravděpodobnost, že se na ní udrží. U
nás je studium velmi náročné,« říká.
Platí totiž, že pokud cizinec získá »studentské« vízum, musí se na škole udržet minimálně jeden rok. Až teprve poté
může změnit účel svého pobytu.
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